
SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DE CONSTITUCIÓ DEL NOU CONSELL COMARCAL DE
L’ALT EMPORDÀ, CELEBRADA EL DIA 17 DE JULIOL DE 2023

A la seu del Consell Comarcal de l’Alt Empordà, el dia 17 de juliol de 2023, a les dotze del
migdia,  es  reuneixen  per  donar  compliment  al  que  s’estableix  a  l’article  22  del  Decret
legislatiu  4/2003,  de  4  de  novembre,  pel  qual  s’aprova  el  Text  refós  de  la  Llei  de
l’organització comarcal de Catalunya (TRLOCC), tots els/les consellers/es electes proclamats
per la Junta Electoral Provincial el proppassat dia 30 de juny, a fi i efecte de celebrar sessió
pública extraordinària de constitució del Consell Comarcal i d’elecció del seu President.

ASSISTENTS:

Consellers/es electes:

 Sr. Agustí Badosa Figueras

 Sr. Josep M. Bernils Vozmediano

 Sra. Júlia Gil Vilar

 Sra. Anna Palet Vilaplana

 Sr. Alejandro Hernández González

 Sr. Joan Cano Yañez

 Sra. Núria Escarpanter Olivet

 Sr. Joan Fuentes Pomés

 Sr. Albert Ramos Badosa

 Sr. Josep Jovell Pujulà

 Sra. Núria Bartrolich Ortega

 Sr. Joan Hurtós Gironella

 Sr. Esteve Gironès Hernández

 Sra. Agnès Lladó Saus

 Sr. Joaquim Tremoleda Trilla

 Sra. Etna Estrems Fayos

 Sr. Jordi Soto Herrera

 Sra. Eva Ungé Fortiana 

 Sr. Josep Llobet Oliveras

 Sra. Neus Ferré Casao

 Sr. Jordi Claparols Pagès



 Sra. Anna Pérez Mesquida

 Sr. Francesc Brugués Massot

 Sr. Joan Sabartés Olivet

 Sr. Pere Casellas Borrell

 Sr. Pere Moradell Puig

 Sr. Àngel Posas Agulló

 Sra. Montse De la Llave Alegrí

 Sr. Ernest Ollero Saguer

 Sr. Josep Madern Ciria

 Sr. Francisco Javier Marín Estany

 Sr. Jaume Mach Homs

 Sr. Ignasi Mulleras Vinzia

Actua de secretària la senyora Cristina Pou Molinet, Secretària General de la corporació.

Declarada oberta la sessió, la secretària de la Corporació dóna lectura a l’article 22.1 del
Decret legislatiu 4/2003, de 4 de novembre, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de
l’organització comarcal de Catalunya (TRLOCC), el qual, transcrit literalment, diu així:

«El consell comarcal es constitueix en sessió pública a la capital de la comarca el primer dia
hàbil després de transcorreguts quinze (15) dies naturals a comptar de l’endemà de l’acte de
proclamació dels membres electes. La sessió constitutiva, reunida per a elegir el president
entre  els  membres  que la  componen,  és  presidida  per  una  mesa  d’edat,  integrada  pel
conseller de més edat i pel de menys edat presents en l’acte, i hi actua com a secretari el de
la corporació comarcal».

A continuació procedeix a fer referència a l’escrit de data 30 de juny de 2023, de la Junta
Electoral  Provincial  de Girona, de tramesa de la certificació  de l’Acta de la  sessió  de la
mateixa data, on consta la proclamació de consellers titulars i suplents del Consell Comarcal
de l’Alt Empordà, amb les llistes que han obtingut representació, i que són les següents:

- Coalició COMPROMÍS MUNICIPAL (CM): tretze titulars i dotze suplents.

- Coalició ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-ACORD MUNICIPAL (ERC-AM):
onze titulars i cinc suplents.

- Coalició PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA – CANDIDATURA DE PROGRÉS
(PSC-CP): quatre titulars i quatre suplents.

- Coalició TOTS EMPORDÀ (TE): tres titulars i tres suplents.



- Coalició Alternativa Municipalista (AMUNT): un titular i un suplent.

- Partit VOX (VOX): un titular i un suplent.

A continuació, la secretària nomena els consellers electes de més i de menys edat per tal de
formar la mesa d’edat, que queda integrada així: com a president, el Sr. Pere Moradell Puig,
com a vocal, el Sr. Ernest Ollero Saguer i com a secretària, la Sra. Cristina Pou Molinet,
secretària de la Corporació.   

Tot seguit, el president de la mesa diu: «Es declara constituïda la mesa d’edat”». 

Seguidament,  la  secretària  que subscriu  informa que, de  conformitat  amb la  normativa
electoral, la mesa d’edat ha examinat les credencials presentades i expedides per la Junta
Electoral Provincial de Girona, a fi de comprovar el nom i la personalitat dels assistents a la
sessió, i que tots els membres de la corporació tenen l’acreditació correcta. També informa
que existeix el quòrum suficient,  i per tant, es pot procedir a la celebració de la sessió.

El president de la mesa d’edat manifesta que si existeix algun conseller o consellera a qui
afecti alguna de les causes d’incompatibilitat previstes per la Llei orgànica del règim electoral
general,  en els seus articles 6, 7, 177 i 178, o una altra legislació concordant, ho ha de
manifestar.

Seguidament,  i  atès  que  no  hi  ha  cap  conseller  afectat  per  causa  d’incompatibilitat,  el
president de la mesa sol·licita a la secretària de la Corporació que llegeixi la fórmula de
jurament o promesa establerta al  Reial decret 707/1979, de 5 d’abril,  per a la presa de
possessió dels càrrecs i funcions públiques, per tal de procedir al jurament o promesa i presa
de possessió dels càrrecs de consellers/es.

La secretària que subscriu llegeix la fórmula reglamentària següent::

«Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les obligacions del
càrrec de conseller/a del Consell Comarcal de l’Alt Empordà amb lleialtat al Rei, i guardar i
fer guardar la Constitució i l’Estatut d’Autonomia de Catalunya?».

El  President de la Mesa d’edat,  Sr.  Pere Moradell,  crida,  segons els  resultats  obtinguts,
perquè  puguin  prendre  possessió  i  exercir  el  càrrec,  tots  i  cadascun  dels  consellers/es
electes, a fi que prestin el jurament o promesa.

- AGUSTÍ BADOSA FIGUERAS, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL, el qual diu sí,
ho prometo.

- JOSEP M. BERNILS VOZMEDIANO, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL, el qual
diu sí, ho prometo, per imperatiu legal. 

- JÚLIA  GIL  VILAR,  per  la  coalició  COMPROMÍS  MUNICIPAL,   la  qual  diu  sí,  ho
prometo, per imperatiu legal. 



- ANNA PALET VILAPLANA, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL, la qual diu sí, ho
prometo, per imperatiu legal. 

- ALEJANDRO HERNÁNDEZ GONZÁLEZ, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL, el
qual diu sí, ho prometo, per imperatiu legal.  

- JOAN CANO YAÑEZ, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL,  el  qual  diu sí,  ho
prometo, per imperatiu legal. 

- NÚRIA ESCARPANTER OLIVET, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL, la qual diu
sí, ho juro, per imperatiu legal. 

- JOAN FUENTES POMÉS, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL, el qual diu sí, ho
juro, per imperatiu legal. 

- ALBERT RAMOS BADOSA, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL, el qual diu sí, ho
prometo, per imperatiu legal.  

- JOSEP JOVELL PUJULÀ,  per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL, el qual diu sí, ho
prometo, per imperatiu legal.  

- NÚRIA BARTROLICH ORTEGA, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL, la qual diu
sí, ho prometo, per imperatiu legal.  

- JOAN HURTÓS GIRONELL, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL, el qual diu sí, ho
prometo, per imperatiu legal.  

- ESTEVE GIRONÈS HERNÁNDEZ, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL, el qual diu
sí, ho prometo, per imperatiu legal.    

- AGNÈS LLADÓ SAUS, per la coalició ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA –
ACORD MUNICIPAL (ERC-AM), la qual diu sí, ho prometo, per imperatiu legal.  

- JOAQUIM  TREMOLEDA  TRILLA,  per  la  coalició  ESQUERRA  REPUBLICANA  DE
CATALUNYA  –  ACORD  MUNICIPAL  (ERC-AM),  el  qual  diu  sí,  ho  prometo,  per
imperatiu legal.  

- ETNA ESTREMS FAYOS,  per la coalició Esquerra Republicana de Catalunya-Acord
Municipal, la qual diu sí, ho prometo, per imperatiu legal.  

- JORDI SOTO HERRERA, per la coalició Esquerra Republicana de Catalunya-Acord
Municipal, el qual diu sí, ho prometo, per imperatiu legal.  

- EVA  UNGÉ  FORTIANA,  per  la  coalició  Esquerra  Republicana  de  Catalunya-Acord
Municipal, la qual diu sí, ho prometo per imperatiu legal.

- JOSEP LLOBET OLIVERAS, per la coalició Esquerra Republicana de Catalunya-Acord
Municipal, el qual diu sí, ho prometo per imperatiu legal.

- NEUS  FERRÉ  CASAO,  per  la  coalició  Esquerra  Republicana  de  Catalunya-Acord
Municipal, la qual diu sí, ho prometo per imperatiu legal.

- JORDI CLAPAROLS PAGÈS, per la coalició Esquerra Republicana de Catalunya-Acord
Municipal,  el qual diu sí, ho prometo, per imperatiu legal.  

- ANNA PÉREZ MESQUIDA, per la coalició Esquerra Republicana de Catalunya-Acord
Municipal, la qual diu sí, ho prometo, per imperatiu legal.  

- FRANCESC BRUGUÉS MASSOT, per la coalició Esquerra Republicana de Catalunya-
Acord Municipal, el qual diu sí, ho prometo, per imperatiu legal.  

- JOAN SABARTÉS OLIVET, per la coalició Esquerra Republicana de Catalunya-Acord
Municipal,  el qual diu sí, ho prometo per imperatiu legal.

- PERE  CASELLAS  BORRELL,  per  la  coalició  Partit  dels  Socialistes  de  Catalunya  –
Candidatura de Progrés (PSC-CP), el qual diu sí, ho prometo, per imperatiu legal.  



- ÀNGEL  POSAS  AGULLÓ,  per  la  coalició  Partit  dels  Socialistes  de  Catalunya  –
Candidatura de Progrés (PSC-CP), el qual diu sí, ho prometo, per imperatiu legal.  

- MONTSE DE LA LLAVE ALEGRÍ, per la coalició Partit dels Socialistes de Catalunya –
Candidatura de Progrés (PSC-CP), la qual diu sí, ho prometo, per imperatiu legal.  

- ERNEST OLLERO SAGUER, per la coalició  Tots  Empordà (TE),  el  qual  diu sí,  ho
prometo, per imperatiu legal.   

- JOSEP MADERN CIRIA, per la coalició Tots Empordà (TE), el qual diu sí, ho prometo
per imperatiu legal.  

- FRANCISCO JAVIER MARÍN ESTANY, per la coalició Tots Empordà (TE), el qual diu
sí, ho juro, per imperatiu legal.  

- JAUME MACH HOMS, per la coalició Alternativa Municipalista (AMUNT), el qual diu sí,
ho prometo, per imperatiu legal.   

- IGNASI MULLERAS VINZIA, pel partit  VOX, el qual diu sí, lo juro por  Dios y por
España.

En darrer lloc el Sr. Ernest Ollero crida al President de la Mesa d’edat:

- PERE MORADELL PUIG, Coalició Partit dels Socialistes de Catalunya – Candidatura
de Progrés (PSC-CP), el qual diu sí, ho prometo. 

Realitzats els tràmits anteriors i, per tant, després de la fórmula d’acceptació dels diferents
consellers/es, la presidència de la mesa d’edat declara constituït el Consell Comarcal de l’Alt
Empordà per al mandat corporatiu de 2023 a 2027.

Acte seguit, es procedeix a la votació secreta per a l’elecció del/la President/a.

La secretària de la Corporació dóna lectura a l’article 22.2 del Decret legislatiu 4/2003, de 4
de  novembre,  pel  qual  s’aprova  el  Text  refós  de  la  Llei  de  l’organització  comarcal  de
Catalunya (TRLOCC):

«Per ser elegit president, el candidat ha d’obtenir la majoria absoluta en la primera votació
(en el cas del CCAE 17 vots com a mínim), o la simple en la segona.

En cas d’empat, es procedeix a una tercera votació, i si en aquesta es produeix novament
empat és elegit el candidat de la llista amb més consellers. Si les llistes tenen el mateix
nombre de consellers, és elegit el candidat de la llista amb un nombre més gran de regidors
de la comarca».

A continuació, la secretària que subscriu informa que la votació és secreta i que, a mesura
que els consellers/es siguin cridats segons els resultats obtinguts, podran lliurar al president
de la mesa el sobre amb la papereta, i  aquest el dipositarà dins de l’urna. La secretària
significa que els membres de la mesa d’edat seran els últims en votar.

Tot seguit, es procedeix a l’elecció de president/a, per la qual cosa es fa avinent que segons
l’acta de la Junta Electoral Provincial les candidatures que han obtingut representació són els
següents:



Candidatures Nombre de consellers/eres

Compromís Municipal Tretze (13)

Esquerra Republicana de Catalunya – Acord Municipal Onze (11)

Partit  dels  Socialistes  de  Catalunya-  Candidatura  de
Progrés

Quatre (4)

Tots Empordà Tres (3)

Alternativa Municipalista Un (1)

Vox Un (1)

A aquests  efectes,  el  president de la mesa d’edat,  Sr.  Pere Moradell  Puig,  pregunta als
portaveus quins consellers/conselleres electes presenten la seva candidatura a la Presidència
del CCAE:

- Sr. Agustí Badosa Figueres, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL (CM): contesta que
es presenta ell mateix com a candidat.

- Sra.  Agnès  Lladó  Saus,  per  la  coalició  ESQUERRA  REPUBLICANA DE CATALUNYA –
ACORD MUNICIPAL (PSC_AM): contesta que es presenta ella mateixa, com a candidata.

- Sr. Pere Casellas Borrell, per la coalició PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA –
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP): contesta que no presenten candidatura.

- Sr.  Ernest  Ollero  Saguer,  per  la  coalició  TOTS  EMPORDÀ  (TE):  contesta  que  no
presenten candidatura.

- Sr.  Jaume  Mach  Homs,  per  la  coalició  ALTERNATIVA  MUNICIPALISTA  (AMUNT):
contesta que es presenta ell mateix com a candidat.

- Sr. Ignasi Mulleras Vinzia, pel partit VOX (VOX): contesta que es presenta ell mateix com
a candidat.

El president de la mesa d’edat proclama com a candidats/es a la Presidència del Consell
Comarcal de l’Alt Empordà els consellers/es següents:

- Sr. Agustí Badosa Figueres, per la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL (CM)
- Sra.  Agnès  Lladó  Saus,  per  la  coalició  ESQUERRA  REPUBLICANA DE CATALUNYA –

ACORD MUNICIPAL (PSC_AM)
- Sr.  Jaume  Mach  Homs,  per  la  coalició  ALTERNATIVA  MUNICIPALISTA  (AMUNT):

contesta que es presenta ell mateix com a candidat.
- Sr. Ignasi Mulleras Vinzia, pel partit VOX (VOX): contesta que es presenta ell mateix com

a candidat.

Tot seguit,  les conselleres i els consellers són cridats, segons els resultats obtinguts, pel
vocal  de  la  mesa  d’edat,  Sr.  Ernest  Ollero,  i  lliuren  els  sobres  que  contenen  les
corresponents paperetes de votació al president de la mesa.



Finalment, voten els dos membres de la mesa d’edat, primer el vocal de la mesa d’edat, Sr.
Ernest Ollero i després el President de la Mesa, Sr. Pere Moradell Puig.

Realitzat l’escrutini, la secretària informa que s’obté el següent resultat:

Vots emesos Trenta-tres (33)
Vots en blanc Tres (3)
Vots nuls Cap
Vots a favor del candidat Sr. Agustí Badosa Figueras Disset (17)
Vots a favor de la candidata Sra. Agnès Lladó Saus Onze (11)
Vots a favor del candidat Sr. Jaume Mach Homs Un (1)
Vots a favor del candidat Sr. Ignasi Mulleras Vinzia Un (1)

Com a conseqüència d’aquest resultat, i havent obtingut la majoria absoluta dels vots dels
consellers/es, el president de la Mesa d’edat proclama president del Consell Comarcal de l’Alt
Empordà, el Sr. Agustí Badosa Figueras.

El President de la Mesa d’Edat, demana al Sr. Badosa si accepta el càrrec de president del
Consell Comarcal de l’Alt Empordà?

El Sr. Badosa diu «Sí, accepto.»

El President de la Mesa, Sr. Pere Moradell, prega a la secretària que llegeixi la fórmula de
jurament o promesa d’acatament a la Constitució i a l’Estatut d’Autonomia de Catalunya.

La Secretària General, Sra. Cristina Pou, s’adreça al president per dir-li el següent:

«Jureu o prometeu per la vostra consciència i honor complir fidelment les obligacions del
càrrec de president/a del Consell Comarcal de l’Alt Empordà, amb lleialtat al Rei, i guardar i
fer guardar la Constitució i l’Estatut d’Autonomia de Catalunya?»

El President del Consell Comarcal, Sr. Agustí Badosa respon «Sí, ho prometo».

El President de la Mesa diu al Sr. Badosa que pot ocupar la presidència.

Seguidament la mesa d’edat queda dissolta.

El Sr. Agustí Badosa Figueras assumeix la presidència.

El Sr. Badosa dona les gràcies a tothom i manifesta que abans de fer el seu discurs donarà
pas als portaveus dels diferents grups polítics perquè puguin fer el seu posicionament, però
que abans voldria agrair la presència al públic, primer dels diferents presidents i presidentes
que hi  ha hagut  en aquest  consell  comarcal,  fet  que demostra  la  importància  d’aquest
consell comarcal, amb una comarca tan diversa i tan plural com és, i tan rica en definitiva. 



Agraeix també al director dels serveis territorials, Sr. Sergi Palomeras, que és exconseller
comarcal. També agraeix als diferents alcaldes, Sr. Jordi Masquef, alcalde de la capital de
comarca, l’alcalde de l’Escala.. i el gerent de la Fundació Salut Empordà. 

Llavors  el  president  del  Consell  Comarcal  de l’Alt  Empordà,  Sr.  Agustí  Badosa  Figueras,
cedeix la paraula als portaveus dels diferents grups polítics, tot indicant que pot intervenir el
representant de cada formació política, de menor a major representació.

En primer lloc,  intervé el  Sr.  Ignasi  Mulleras,  portaveu del  partit  VOX, per expressar el
següent:

«Bon dia a tothom. 
En principi no tenia pensat parlar però ja que em doneu la paraula doncs dir que és un
honor per mi estar aquí. Permeti’m que els digui alguna cosa que no els agradarà però jo
aquí no he vingut a fer amics, ni tampoc a fer enemics, però si de mi depengués aquest
consell comarcal no existiria, considero que és una despesa innecessària,considero que hi ha
duplicitat de feines que es podrien fer perfectament amb altres entitats i per tant els dic el
que penso i és això.
Alguns de vostès em diran i llavors que fa vostè aquí si no creu en aquest consell comarcal,
doncs el que faig és jugar amb igualtat de condicions que tots els demés. Gràcies.»

En  segon  lloc,  intervé  el  Sr.  Jaume  Mach,  portaveu  de  la  Coalició  ALTERNATIVA
MUNICIPALISTA (Amunt), per manifestar el següent:

«Primer agrair poder ser al Consell Comarcal, poder treballar pel poble, per la gent que ens
han escollit, que són realment els únics dipositaris de tota sobirania i que em comprometo,
ens comprometem, a treballar per enfortir la comunitat, la justícia social, per deslligar el
territori de tots els interessos privats, defensar el futur de les persones i del nostre entorn,
així com defensar la nostra llengua, la independència dels Països Catalans i lluitar contra el
feixisme també, des d’aquest ple.»

En tercer lloc, intervé el Sr. Ernest Ollero Saguer, portaveu de la coalició TOTS EMPORDÀ, el
qual diu el següent:

«Moltes  gràcies.  És  un  honor  formar  part  d’aquest  plenari.  En  primer  lloc,  donar
l’enhorabona al nou president i desitjar-li sort i encerts en aquests anys que venen i també
fer extensibles aquests desitjos a totes les conselleres i consellers que a partir d’avui formem
part d’aquest plenari.
Tots per l’Empordà ens estrenem en aquesta sala i en molts ajuntaments de la comarca amb
diferents  rols.  Com bé  expliquem al  nostre  ideari  som persones  al  servei  de  persones,
independents  i  radicalment  municipalistes.  La  nostra  frontera  acaba  a  la  Diputació,  no
depenem de res ni de ningú i això ens fa forts per posar al centre el més important, les
persones, els nostres veïns i veïnes sense pensar en els interessos partidistes ni hipotecats
amb decisions preses a dos-cents quilòmetres de casa nostra en el millor dels casos. 
Nosaltres venim a representar a tothom i sobretot a sumar per fer del Consell Comarcal una
eina útil per a la gent de la comarca. 



Hem entrat amb tres consellers i ens situem com a quarta força d’aquest plenari. Amb tota
la humilitat i des de l’oposició pretenem ser positius, constructius i propositius recolzant al
govern en tot allò que representi una clara millora per a les persones i als ajuntaments de
casa nostra, i fent una oposició ferma i exigent en tot allò que no veiem clar, vetllant sempre
per fer d’aquesta casa un ens eficient i eficaç al servei del poble, per això avui no hem
presentat candidat a la presidència, essent conscients del lloc que ocupem, i per això el
nostre vot ha estat en blanc, per tal de donar un vot de confiança, que no un xec en blanc,
a la presidència i al nou govern perquè volem un govern que funcioni i volem un govern que
funcioni bé. Moltes gràcies.»

En quart lloc, intervé el portaveu de la Coalició PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA-
CANDIDATURA DE PROGRÉS, Sr. Pere Casellas, el qual expressa el següent:

«Un cop més avui una explicació perquè reeditem el pacte Junts-PSC al Consell Comarcal de
l’Alt Empordà. Doncs per nosaltres és molt  important seguir amb una cosa que ha anat
funcionant, volem aportar, volem que millori evidentment. Som persones que ens coneixem
tots, hi ha relacions personals interessants que fan que també ens hi ajudi. Volem doncs que
la política que des d’aquí portarem ens ajudi a equilibrar acords, acords a la comarca, no vull
entrar  a  valorar  altres  pactes  perquè  tots  incorrem  en  algun  lloc  o  altre  en  certes
contradiccions, per tant ens hem de mirar el que he dit aquí i perquè fem aquest pacte que
decidim doncs en funció de la cojuntura i que per nosaltres és important que segueixi com
fins ara i millorant algunes coses en les que hi voldria entrar. Jo per mi, dir també que
personalment m’agrada tornar a ser aquí amb vosaltres, per tant doncs aquí estarem. Però
escolteu també ens agrada el que us deia, el pacte políticament ens agrada molt perquè ens
relliga entre diferents,  hi  ha coses en què tenim molt  poc en comú o res o gairebé en
contrari,  és ben diferent però ajuda també a evitar  al  país polaritzacions i  que puguem
parlar-nos  a  diferents  espais  i  això  per  nosaltres  és  molt  important;  per  al  partit  dels
socialistes és molt important perquè no tornin a passar coses bones o dolentes, és igual però
han d’anar diferent de com han anat els últims deu anys i avui aquest pacte i el que ha estat
fins  ara  serveix  per poder  tenir  sempre  espais  de  diàleg,  per  tant  anunciar  també que
tindrem la nostra independència, segur que discutirem mocions amb les que no estarem
d’acord, segur, doncs aquí votarem tots com ens semblarà i com no pot ser d’una altra
manera. 
Per nosaltres el que he dit, el PSC el que vol és continuar ajudant a que aquest Consell
Comarcal  faci  un  bon  servei  als  ajuntaments  com  ho  ha  estat  fent  fins  ara,  més
específicament  incidir  en  la  política  turística,  fer-ho  amb  la  comarca,  fer-ho  amb  els
principals municipis, en parlava amb diversos alcaldes, amb l’alcalde de Roses, fer-ho també
amb la capital de la comarca, per nosaltres és importantíssima la seva presència en tota la
política  turística,  donar un cop de mà també en qüestió de recursos humans i  sobretot
liderar  les  àrees però també  remar  amb les  àrees en les  que nosaltres no en tinguem
responsabilitat però que podem ajudar o podem aportar o podem fer que tot vagi una mica
millor. En definitiva, res més, felicitats president i espero que això funcioni.»

En  cinquè  lloc,  intervé  la  Sra  Agnès  Lladó  Saus,  portaveu  de  la  coalició  ESQUERRA
REPUBLICANA DE CATALUNYA – ACORD MUNICIPAL, la qual manifesta el següent:



«Moltes gràcies President. Bon dia a totes i a tots. Enhorabona, molta sort i molts encerts en
aquesta nova etapa.Una salutació molt especial  a totes les autoritats polítiques, socials i
cíviques que avui ens acompanyen en aquesta constitució del Consell Comarcal.

A mi m’agradaria fer diferents reflexions, primer crec que és important que parlem de quina
comarca tenim, una comarca de seixanta-vuit municipis amb pràcticament cent cinquanta
mil habitants, amb temporades molt altes que poden arribar a duplicar i triplicar precisament
aquesta ciutadania, amb molts reptes per davant, el primer de tots el repte de la millora
d’aquesta  institució,  del  Consell  Comarcal,  amb  l’estabilització  del  seu  personal,  amb  la
millora de les condicions del seu personal, que els equipari a altres institucions i que eviti la
fuga  de  talent  precisament  cap  a  aquestes  altres  institucions  i  permeti  donar  uns  molt
millors serveis. Si m’ho permeten, jo fa vuit anys ja estava en aquesta sala i tinc la sensació
una miqueta d’estar en el dia de la marmota perquè aquest era un repte que ja fa vuit anys
havíem d’encarar.  Un dels  altres  reptes,  l’aposta  per la  millora  de les  polítiques socials,
estem en un moment complicat, la ciutadania pateix, tothom pateix i necessitem tenir unes
polítiques socials adequades a les necessitats del moment. Una comarca amb seixanta-vuit
municipis, amb municipis un molt gran, d’altres mitjans però amb municipis molt petits que
necessiten  precisament  l’ajuda  d’aquest  Consell  Comarcal.  Alguns  diuen  que  el  Consell
Comarcal no hauria d’existir, doncs aquest, el Consell Comarcal de l’Alt Empordà, és el que
més ha d’existir a tot el país precisament per les circumstàncies que tenim de comarca. 
Un  altre  dels  reptes  importants,  la  transició  energètica,  una  transició  energètica  que
necessitem fer sí o sí per poder fer front al canvi climàtic, i està molt bé fer diagnosis però
cal passar a l’acció i no hi poden haver excuses.
Un altre dels reptes que tenim per davant, el model econòmic, necessitem generar un model
econòmic  diversificat  a  la  comarca  que  no  ens  faci  dependre  absolutament  del  sector
serveis, que faci que la comarca pugui avançar però que faci també que la seva ciutadania
pugui viure molt millor i amb millors condicions de vida, i això va acompanyat també de la
formació.
Un altre dels reptes que tenim com a comarca, i per tant aquest Consell Comarcal ha de
poder liderar conjuntament amb els ajuntaments també un bon pla de formació, una bona
oferta formativa per a tota la comarca i que ningú es pugui quedar enrere. I per què dic
aquests  quatre reptes? Doncs perquè crec i  des d’Esquerra Republicana creiem, la gent
d’Esquerra Republicana venim a transformar, a transformar els municipis, a transformar el
territori, a transformar el país i per tant ja no valen les excuses. President jo el que li diria és
que el fet de no tenir competències, el fet de que tinguem un pressupost finalista, això no
vol  dir  que  hàgim  de  ser  incompetents.  Cal  que  hi  posem  tota  la  innovació,  tota  la
imaginació,  tota  la  creativitat  per  poder  tirar  endavant  les  polítiques  que la  gent  de  la
comarca de l’Alt  Empordà necessita,  i  necessita per poder viure com li  pertoca,  com es
mereix, i amb això permeti'm que faci una valoració del pacte que avui hem vist evident en
aquest Consell Comarcal. Des d’Esquerra Republicana des del minut ú vàrem oferir tota la
nostra ajuda, tot el nostre suport a la candidatura de Compromís Municipal, precisament per
poder  tenir  un  acord  de  govern  que  pogués  ser  fort,  que  pogués  ser  modern,  que
representés gairebé el  75% dels veïns i  veïnes altempordaneses,  englobant  precisament
vint-i quatre dels trenta-tres consellers comarcals que avui té aquest Consell. Lamentem que
la formació postconvergent, Compromís Municipal,  no hagi tingut interès a negociar amb
Esquerra Republicana, i des de la primera reunió es va traslladar la seva intenció de poder



revalidar un govern que avui s’ha fet efectiu, un govern que és caduc, que és ineficient i que
està estancat, que no permet modernitzar i  posar al  dia aquesta institució comarcal  que
s’està quedant  enrere envers els  altres  consells  del  país.  Lamentem que aquest  Consell
Comarcal de l’Alt Empordà sigui l’únic consell comarcal de la demarcació de Girona que no
representi la majoria dels seus votants, que no pugui tenir aquest pacte entre Compromís
Municipal i  Esquerra Republicana com ha passat en la resta de consells comarcals de la
demarcació de Girona. Però és evident, aquest pacte es manté des de l’any 2003, només així
s’entén,  des  d’aquesta  perspectiva  de  seguir  mantenint  càrrecs  i  les  quotes  de  poders
comarcals  sense  cap  projecte  sense  cap  objectiu  polític  que  realment  versi  cap  a  la
ciutadania.  Durant  aquest últim mandat  els  meus companys han treballat  de valent  per
poder tirar endavant els reptes que jo deia ja a l’inici però hem vist com el govern comarcal
ha sigut incapaç de desencallar temes molt importants com la valoració dels llocs de treball
del personal que segueix sense fer-se després de vuit anys com deia, una gestió que tampoc
ha abordat  un tema cabdal  com és la transició energètica desaprofitant  precisament els
recursos  que  s’han  ofert  tant  per  part  de  la  Diputació  de  Girona  com per  part  de  la
Generalitat de Catalunya, com els tècnics també gratuïts que s’han ofert per crear l’oficina
comarcal  de  transició  energètica  o  la  mala  gestió  feta  dels  transports  escolars  o  els
pagaments de les beques menjador.
Des  d’Esquerra Republicana  a l’Alt  Empordà  tenim molt  clar  que les  institucions  només
poden estar al servei de totes les persones i lamentem profundament aquest pacte perquè
no respon precisament a aquest objectiu i ens aboca a quatre anys d’immobilisme absolut
però Esquerra Republicana seguirà aquí, els seus onze consellers estaran aquí per estar molt
atents i molt amatents a la gestió d’aquest govern per seguir aportant propostes, per seguir
aportant solucions i per treballar envers la ciutadania. Al cap i a la fi el que volem és poder
aconseguir un Consell Comarcal que necessita persones en vocació de servei que vulguin
treballar dia a dia per aconseguir una administració que ha de ser molt més propera, molt
més senzilla i molt més efectiva, per tant des d’Esquerra Republicana continuarem treballant
incansablement per millorar la vida de les persones i, president no ho dubti de que nosaltres
seguim aquí precisament per fer això, per presentar solucions, per presentar propostes i per
parlar sempre de tot allò que sigui millor per la comarca i afrontar els reptes que tenim per
davant, que són molts i en moments molt complicats. Ho hem vist en aquest plenari, crec
que ho veurem, el proper diumenge hi ha unes eleccions que no preveuen que el canvi
pugui ser per anar a millor i per tant crec que el que ens tocarà serà precisament remar,
remar i  remar  tots  junts  per combatre  tot  allò  que no volem en el  nostre país.  Moltes
gràcies.»

I en sisè lloc, intervé el Sr. Josep M. Bernils, de la coalició COMPROMÍS MUNICIPAL per dir
el següent: 

«President, president, conselleres i consellers comarcals, alcaldes, regidors, expresidents del
Consell, senyores i senyors, com a representant del Grup Comarcal de Junts per Catalunya-
Compromís Municipal he de començar la nostra intervenció, la intervenció del grup felicitant
al nostre company Agustí Badosa, alcalde de Sant Pere Pescador, nou president del Consell.
Agustí,  moltes felicitats.



L’Agustí va començar la seva carrera política com a regidor de Sant Pere Pescador el 2007,
municipi d’on va ser alcalde a partir del 2015 i fins al dia d’avui. Va ser conseller comarcal al
cap de pocs anys de ser alcalde, i vicepresident d’aquesta institució durant pràcticament tot
el darrer mandat. Ha estat al capdavant de temes mediambientals i de la promoció turística
de l’Empordà.

Els  que  el  coneixeu  sabeu  que  s’entrega  a  la  seva  feina  de  servidor  públic  amb
responsabilitat, amb dedicació, amb empatia. Una persona amb criteri, amb molt de criteri,
jo crec que la seva professió d’enginyer això ja demostra aquest equilibri mental que no
tenim els de lletres per exemple, a l’hora de gestionar segons quins temes. Té una gran
vocació de servei públic i que defensarà la nostra comarca sempre, per damunt d’ideologies
o de partidismes. Estem ben convençuts que per ell, l’Empordà sempre serà el primer.

Tots els components del grup de Junts per Catalunya - Compromís Municipal  compartim
també amb el nostre president aquest comú denominador, aquesta vocació de servei públic i
de defensa aferrissada dels interessos generals de la comarca davant de qui sigui i a on
sigui. Aquests volem que siguin els nostres trets característics al llarg d’aquest mandat.

Des del grup comarcal també volem agrair a qui ha estat la presidenta del Consell Comarcal
fins  ahir,  la  Sònia  Martínez,  la  seva  feina,  en  un  mandat  complicat,  extremadament
complicat, la seva gestió, la seva dedicació. I, en el meu cas, un agraïment molt personal,
molt  especial  pel  tàndem que hem fet  durant  aquests  quatre  anys,  ha estat  molt  fàcil
treballar amb tu. Gràcies.

Encetem un mandat que compartirem amb tots vosaltres –conselleres i consellers- i que, pel
que fa al  govern, ho farem amb els consellers del  grup comarcal  Socialista en allò que
definim com a “pacte de gestió”. Des del 2003, amb una intermitència de quatre anys,  hem
mantingut aquesta entesa –aquest “pacte de gestió”- que ha funcionat, ho reconeixem,  ho
proclamem, de forma plenament satisfactòria per a totes dues formacions polítiques i també
creiem per tots  els  ajuntaments de la comarca,  fos quin fos el  color  polític  i  amb això
discrepo evidentment del que ha dit la portaveu d’Esquerra Republicana. Que la gestió del
dia a dia d’aquesta institució correspongui a un nombre determinat i limitat de conselleres i
consellers comarcals no vol dir que la resta de components, la resta de consellers comarcals,
no siguin convidats  a participar-hi,  a defensar conjuntament els interessos i  a participar
també d’aquesta feina de govern. Volem comptar amb tothom i per això compartirem la
feina amb tots vosaltres, no només a les comissions i als plens i a les reunions, sinó també
amb altres mesures, amb altres iniciatives que anunciarem ben aviat.

Tota vegada que una part significativa de l’equip de govern mantindrà continuïtat en aquest
mandat, puc afirmar que comptar amb tothom ha estat la nostra línia i la seguirà essent.
Recordem  que  pràcticament  totes  les  mocions,  tots  els  temes  que  implicaven  un
posicionament més polític del Consell, en temes de comarca, les hem aprovat per unanimitat
o per una amplíssima majoria. 

Acabo, i atès que aquest 2023 es commemoren els 150 anys del naixement de Josep Pous i
Pagès, un dels escriptors, dels polítics més il·lustres que ha donat la ciutat de Figueres, però



amb  una  projecció  comarcal  (va  viure  molt  de  temps  a  Avinyonet  de  Puigventós),
m’agradaria  citar  un pensament seu que avui podríem tenir com a nord tots,  o la gran
majoria almenys, de les conselleres i dels consellers comarcals a l’inici del mandat. Diu així:

«Això ens exigeix de posar en la lluita tot el nostre esforç, tota la nostra fe, i tot el nostre
entusiasme. Ens hi va allò que més estima l’home, tot allò que més hem estimat com a
catalans (i jo afegiria com a empordanesos): el poder viure, el poder pensar, el poder sentir
a la catalana (a l’empordanesa), que el dia que això ens fos pres i privat, deixaríem de fet,
d’esser catalans, d’ésser empordanesos». 

Doncs això: esforç, fe, entusiasme. Poder viure, poder pensar, poder sentir a l’empordanesa.

Moltes gràcies»

Finalment,  i  com  a  cloenda  de  l’acte  de  constitució  del  nou  Consell  Comarcal  de  l’Alt
Empordà, el president de la Corporació, Sr. Agustí Badosa fa el següent parlament:

«Moltes gràcies, Josep Maria, i si em permeteu ja per acabar també us dirigiré unes paraules
com a nou president.

Agrair-vos en primer lloc i com a nou president, que ens acompanyeu en aquest moment
solemne,  en  que  acabem  de  complir  amb  el  mandat  democràtic  de  constituir  aquesta
corporació, prenent possessió formal dels nostres respectius càrrecs. 

En aquest mateix sentit, un agraïment especial a les conselleres i als consellers comarcals
que m’heu fet confiança. Però també a aquells que heu votat altres candidatures, o que us
heu  abstingut.  Crec  que  tots  som  aquí  amb  un  mateix  objectiu:  servir  a  totes  les
empordaneses  i  tots  els  empordanesos  amb  la  voluntat  de  millorar  la  seva  vida,  tant
col·lectivament  com en  l’àmbit  més  individual  de  les  persones  i  de  les  seves  famílies.
Recordar que som la comarca més amplia, més diversa i més complexa de Catalunya i per
tant els nostres reptes van en consonància.

A  aquest  sentiment  d’agraïment  se  m’hi  afegeix  el  de  la  il·lusió  per  fer  front  a  la
responsabilitat que assumeixo, però tinc molt clar que la vull compartir totalment, no només
amb aquelles companyes i companys que formaran part del govern sinó també, ho reitero,
amb totes les conselleres i consellers comarcals que configuren aquest ple. Hi ha feina per a
tothom i tothom serà benvingut a col·laborar en aquesta tasca de servir a la nostra comarca.

Permeteu-me també que faci una al·lusió especial a la nostra/meva Presidenta, que ho ha
estat  durant  la  legislatura  passada,  la  Sònia  Martínez.  Ella  em va proposar  assumir  les
responsabilitats  que he desenvolupat  de la millor manera que he sabut com a conseller
durant el període anterior 2019-2023 i voldria destacar a part de les seves aptituds, que la
majoria heu pogut copsar, algunes de les seves actituds, com a persona propera, oberta
implicada, i que amb el seu permís, intentaré reproduir a futur. Dir també, que amb la seva
complicitat també vaig acceptar agafar les responsabilitats que avui dia assumeixo com a
president, per tant Sònia moltes gràcies.



El Consell és el referent de tota la comarca, l’administració que s’ocupa i es preocupa de tot
allò que afecta les persones i els municipis; juntament amb la prestació de  serveis, l'altre
gran element que identifica la nostra administració és la defensa dels interessos comarcals. I
si una idea sintetitza el pensament comú, de sobre quina ha de ser la funció de la institució,
és que tot allò que afecta a l’Alt Empordà, afecta al Consell Comarcal, sigui o no de la nostra
competència.

Comença  un  nou  mandat  que,  al  meu  entendre  i  atès  el  perfil  sociodemogràfic  de  la
comarca, ha de mantenir quatre eixos, com a mínim, fonamentals: incrementar l’atenció a
les persones  més desafavorides per tal  de millorar  la seva qualitat  de vida i adaptar de
manera dinàmica l’àrea de benestar social a la nova realitat social que va canviant any rere
any. I aquí penso tant en persones grans, com amb gent que té mancances, o amb els
nouvinguts que no troben els suports necessaris de cares a la seva plena integració a la
nostra societat.

Tenim que ser corresponsables amb temes de sostenibilitat, energies renovables, cicle de
l’aigua i tot allò que té a veure amb la situació d’emergència climàtica on ens trobem. El dia
a dia ens mostra la gravetat de la situació.

Un altre eix serà el de promoure la generació d’activitat econòmica a partir de les polítiques
que  hem  iniciat  de  foment  del  turisme  cultural,  o  senderisme,  o  gastronòmic  o
enoturisme...i dels diversos plans aconseguits amb el finançament de la Unió Europea. La
col·laboració publico privada en turisme l’hem de consolidar i la hem de fer extensiva als
nostres companys del Baix Empordà, ho hem de seguir fent, per la importància que té a la
comarca en termes de PIB i de consolidació de la marca EMPORDÀ.

També volem incrementar i millorar els serveis prestats  a la ciutadania per compte dels
ajuntaments  i  finalment,  atendre  les  necessitats  formatives  dels  joves,  tant  pels  que
segueixen estudis reglats com per aquells que els abandonen abans d’hora, que com és prou
conegut es tracta d’una tara molt negre que patim a la comarca. Aquí els espais joves amb
tècnics compartits i dinamitzadors, hi tenen un paper cabdal a portar a terme, entre altres
actors.

Crec que som tots conscients que venim d’una legislatura que ha estat escapçada pel maleit
COVID i que per tant haurem de reprendre temes que ja eren objectiu de l’anterior. Per
tant, amb més motiu que en aquesta primera fase parlem de continuïtat, ja que aquells
reptes es mantenen alguns d’ells intactes. Avui en voldria subratllar algunes de les línies
estratègiques que crec que ens caldrà assumir:

- En primer lloc necessitem, i per cert ja hi ha hagut mocions en aquest sentit i en la
passada legislatura, per aconseguir un millor finançament comarcal, si no volem ser
una  mera  gestoria  de  transmissió  de  diners,  a  través  dels  famosos  contractes
programes, per exemple.



- Hem de ser capaços de consolidar i ser un referent comarcal en gestió de residus i
portar els ràtios de recollida selectiva als estàndards europeus, a partir entre altres,
de les obres d’ampliació del Centre de Tractament de Residus en aquesta nova fase,
que en diem fase dos. 

- De la deixalleria comarcal  que ens ha de permetre entrar en l’economia circular,
aprofitant  i  valoritzant  certs  residus  i  reduint  la  part  que  va  directament  a
l’abocador  i  d’un  procés  cada  vegada  més  transversal  d’educació  ambiental  i
sostenibilitat.

- Després dels efectes de la COVID-19 i els sobrecostos per la guerra d’Ucraïna, hem
de reiniciar de manera immediata la  construcció del Centre d’acollida d’animals de
companyia per donar servei a tota la comarca i fer partícip a les entitats que estan
enfocades al benestar animal i amb una gestió d’acord amb els temps que estem.

- En quan a la transició energètica i canvi climàtic,  treballar  conjuntament amb la
Generalitat per obtenir el PLATER, Pla de Transició Energètica comarcal, i començar
a generar energia verda, pensant amb els objectius globals 2030 i 2050.

- Des de  la  modèstia  i  per  la  manca  de  dotació  econòmica  significativa,  hem de
continuar amb el Pla d’ajudes a les entitats culturals de la comarca, de les quals en
som corresponsables.

Per tot plegat, i en definitiva, allò que ens proposem és mantenir i fer créixer l’objectiu de la
institució, que no és altra que el Consell sigui una eina útil per als municipis i per a tots els
empordanesos. 

Tots aquests propòsits els farem realitat gràcies, també i sobretot, al  treball colze a colze
amb la gent de la casa,  l’ànima, la imatge, la força i l’energia del Consell, el nostre equip
multidisciplinari que fa una gran feina, sovint complexa i, a vegades, poc agraïda. 

D’altra  banda,  com a nou President del  Consell  Comarcal  de  l’Alt  Empordà,  em poso a
disposició de tots els ajuntaments de la comarca i, per tant, de tots els empordanesos en
general per atendre les seves demandes, per a la defensa de les seves causes justes, per a
millorar les condicions socials, econòmiques i mediambientals, entre altres, de la comarca.

Com un fet diferencial i espero que no temporal, hem de ser capaços d’alinear-nos amb la
capital de la comarca per trobar objectius comuns que siguin de benefici mutu i sempre amb
el màxim respecte institucional.  Figueres  sol, ja és una tercera part de la població de la
comarca i per tant hem de ser capaços de caminar de la manera al  màxim de sincronitzada
possible.

Som una comarca diversa, complexa, rica en el sentit més ampli de la paraula, però amb
desigualtats  socials,  i  per  exemple  amb  un  PIB,  que  no  respon  als  èxits  de  sectors
econòmics com el turístic i que per tant hem d’estar al costat de noves propostes que puguin
venir d’implantació de sectors econòmics amb un millor valor afegit.



En acabar,  vull  proclamar novament la vigència i  la necessitat  del  Consell  Comarcal  per
assolir  tots  aquests  objectius.  Ho  assumeixo  plenament.  Som  una  eina  necessària,
imprescindible, de reequilibri territorial, amb possibilitats i amb potencialitats.

Entomo el càrrec amb il·lusió i ganes, ganes de servir a la nostra estimada comarca i a la
seva gent, tal com ho he fet fins ara, i amb l’exemple de les presidentes i presidents que
m’han precedit, i  procurant ser digne de l’encàrrec que m’heu fet.

El  nostre  equip  tan  polític  com tècnic,  serà  proper,  estarem allà  on  passen  les  coses,
escoltarem i treballarem sota la premissa de que les coses sempre es poden millorar i així
tindrem la garantia de progressar.
 
I en aquesta feina sé que compto no només amb la col·laboració sinó també amb la decidida
implicació de tots vosaltres, perquè en definitiva el que perseguim tots és que d’aquí quatre
anys l’Alt Empordà sigui una comarca millor i en definitiva perquè la gent hi visqui millor.

Moltes gràcies a totes i a tots. Visca l'Alt Empordà. Visca Catalunya.»

Complert  l’objecte  de  la  convocatòria,  la  Presidència  aixeca  la  sessió  quan  passen  vint
minuts de la una del migdia (13:20 h). En dono fe.

El president, La secretària,

Agustí Badosa Figueras            Cristina Pou Molinet


